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ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 

30 DE JUNY DE 2014 

 

Núm. Sessió 9 /2014 

 

DATA........:30 de juny de 2014 

CARÀCTER....: ordinària  

COMENÇA.....: A les 21.00 hores.  

ACABA.......: A les  22.50  hores. 

LLOC........: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS..:  

 

President:  Antoni Reus Darder   

 

Tinents de Batle:  

  Beatriz Gamundí Molina 

 Antonia Perelló Llull   

 Joan Monjo Estelrich, qui arriba a les 21:07.  

  Martí Joan Fornés Cerdó  

Eugenio Garrido Vivas 

Regidors:    

  Angela Perelló Matas  

 Guillermo Perelló Gil  

Martí Àngel Torres Valls  

  Rocio Romero Galera  

  Maria del Carmen Rosselló Roig  

   Juan Quetglas Gaya   

  Ana Maria Rodríguez Arbona 

  Juana Ana Llull Molinas 

  Jaime Malbertí Mandilego 

Andrés Aulet Riera  

 

Regidors, que excusen l’assistència:  

Luisa Mª Morales Pérez 

 

   

Actua com a secretari: Antoni Alorda Vilarrubias, secretari de la corporació. 

 

A la Vila de Santa Margalida, el dia 30 de juny de dos mil catorze, quan són les 21.00 hores, es 

reuneixen a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial els regidors a dalt anotats, a fi de dur a terme 

una sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament, sota la presidència del batle, Sr. Antoni Reus Darder i 

assistits per la interventora Sra. Margalida Quetglas Ferragut i pel secretari de la corporació, el Sr. 

Antoni Alorda Vilarrubias, que dóna fe de l’acte. 

 

Una vegada comprovat que hi ha el quòrum suficient per a la constitució vàlida del Ple, el Sr. Batle 

declara oberta la sessió i es passen a debatre els punts de l’ordre del dia següents: 

 

 

PART RESOLUTÒRIA 
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1.-  EXAMEN I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 

L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 26 DE MAIG DE 2014. 

 

D’acord amb l’article 91 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 

locals, el Sr. Batle demana si qualque membre dels assistents ha de formular cap observació a 

l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de l’Ajuntament Ple de dia 26 de maig de 2014 i que s’ha 

repartit oportunament amb la convocatòria. 

 

No formulant-s’hi cap observació, s’aprova, per assentiment, com a acta l’esborrany de l’acta abans 

esmentada. 

 

 

2.-  EXAMEN I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA URGENT 

DE L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 13 DE JUNY DE 2014. 

 

D’acord amb l’article 91 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 

locals, el Sr. Batle demana si qualque membre dels assistents ha de formular cap observació a 

l’esborrany de l’acta de la sessió extraordinària urgent de l’Ajuntament Ple de dia 13 de juny de 2014 i 

que s’ha repartit oportunament amb la convocatòria. 

 

No formulant-s’hi cap observació, s’aprova, per assentiment, com a acta l’esborrany de l’acta abans 

esmentada. 

 

 

3.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA D’APROVACIÓ PROVISIONAL D’IMPOSICIÓ 

DE LA TAXA PER A LA CONCESSIÓ DE DRETS FUNERARIS SOBRE LES UNITATS 

D’ENTERRAMENT OBJECTE DE CONSTRUCCIÓ D’ACORD AMB EL PROJECTE 

BÀSIC D’AMPLIACIÓ DEL CEMENTIRI I L’ORDENANÇA FISCAL REGULADORA 

D’AQUESTA. 

 

El Sr. batle exposa el Dictamen de la Comissió Informativa de dia 23 de juny de 2014 que va informar 

favorablement la proposta de Batlia de dia 18 de juny de 2014 i apunta que les obres podrien estar 

acabades a principis de l’any qui ve. 

 

El Sr. Torres (PP) diu que en línies generals li sembla bé l’ampliació però s’interessa per si l’obra es 

farà per fases, com poden conèixer el cost final si no hi ha projecte d’execució i, cas de variar, qui se’n 

farà càrrec, sobre la penalització del 10% considera que s’haurien de valorar els motius pels quals es 

produeix el desistiment i finalment vol conèixer els acabats. 

 

El Sr. Batle admet que el projecte d’execució no està acabat i pot haver-hi variacions de l’ordre d’uns 

200.000.- €, però que, després, caldrà tenir present la baixa. En definitiva, si el cost fos superior al 

previst, l’assumirà l’ajuntament i, cas d’haver-hi una rebaixa tal que les tarifes superessin el preu de 

les obres, es retornarà el sobrant als adquirents. 

 

El Sr. Monjo contesta que és una fase, que veu difícil que les obres estiguin a principis d’any, reitera 

que l’ajuntament “no farà negoci” amb el cementeri i, respecte dels acabats, que tot es lliurarà 

perfectament acabat tret dels nínxols de les capelles dels panteons. 
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Arran del debat, el secretari i la interventora adverteixen d’un error en la quantitat de la Disposició 

Addicional segona, deguda a un canvi en l’estudi econòmic. Allà on diu “1.365.120,82.- €”, ha de dir “ 

1.288.568,18.- €”. 

 

L’esmena/correcció d’errors, s’aprova per unanimitat. 

 

Seguidament, es sotmet a votació el dictamen esmenat, que diu així: 

 

“Vist l’informe tècnico-econòmic elaborat pel Tècnic Municipal amb data 12 de juny de 2014, la 

proposta de tarifes formulada per la Regidoria d’Economia i Hisenda i la Regidoria de Sanitat i 

l’informe complementari de la Interventora, ambdós de 13 de juny de 2014. 

 

Vist el projecte d’imposició i aprovació de l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa per a la concessió 

de drets funeraris sobre les unitats d’enterrament objecte de construcció d’acord amb el projecte bàsic 

d’ampliació del Cementeri Municipal de Santa Margalida, redactat per l’arquitecte municipal, Sr. 

Arnau Gual Capllonch, elaborat pels Serveis Municipals de la Regidoria d’Hisenda, lliurat amb data 

16 de juny de 2014, PROPOSO a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents ACORDS 

 

PRIMER. Aprovar provisionalment la imposició de la taxa per a la concessió de drets funeraris sobre 

les unitats d’enterrament objecte de construcció d’acord amb el projecte bàsic d’ampliació del 

Cementeri Municipal de Santa Margalida i l’ordenança fiscal reguladora d’aquesta, amb la redacció 

que a continuació es recull:  

“ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER A LA CONCESSIÓ DE DRETS 

FUNERARIS 
 

Article 1.- Fonament i naturalesa. 

D'acord amb allò que disposa els articles 133.2 i 142 de la Constitució, l'article 106 de la Llei 7/1985, 

de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local i, específicament, l’article 15 i següents i l’article 

20.4 p) del Reial Decret Legislatiu, 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 

Reguladora de les Hisendes Locals, s’estableix una taxa per a la concessió de drets funeraris a 

perpetuïtat sobre les unitats d’enterrament que seran construïdes de conformitat amb el projecte bàsic 

d’ampliació del Cementeri Municipal de Santa Margalida redactat per l’arquitecte municipal, Sr. 

Arnau Gual Capllonch.  

 

Article 2.- Fet imposable. 

Constitueix el fet imposable l’atorgament o concessió de drets funeraris d’ús perpetu sobre les unitats 

d’enterrament que integren el projecte d’obra consistent amb l’ampliació del Cementeri municipal de 

Santa Margalida i que es classifiquen en quatre categories: 

a. Tipus A: Panteó amb una superfície interior de 3,70 x 2.75 metres amb 10 andanes sota 

rasant i 3 sobre rasant. 

b. Tipus B: Sepultures de 3,30 x 2,75 metres amb 10 andanes sota rasant. 

c. Tipus C: Nínxols amb unes dimensions de 2,75 x 1,00 metres. 

d. Tipus D:  Columbaris amb  una superfície interior de 0,85 x 0,60 metres. 

 

Article 3.- Subjecte passiu. 

Està obligada al pagament de la quota tributària l’adquirent o titular del drets funeraris. En cas que 

siguin vàries les persones adjudicatàries de la mateixa unitat, es designarà a una única persona que 

serà, a tots els efectes, la responsable davant l’Administració, sense perjudici de la responsabilitat 

solidària de totes elles. En cas que no es faci aquesta designació, s’entendrà que la representació 

correspon a la primera persona que hagi signat el document de ratificació o de sol·licitud.  
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Article  4.- Responsables 

1. Respondran solidàriament de les obligacions tributàries del subjecte passiu, les persones físiques i 

jurídiques a que es refereixen els articles 38.1 i 39 de la Llei general tributària. 

 

2. Seran responsables subsidiaris els administradors de les societats i els síndics, interventors o 

liquidadors de cracs, concursos, societats i entitats en general, en els suposats i amb l'abast que 

assenyala l'article 40 de la Llei general tributaria. 

 

Article 5.- Quota tributària.   

1. La quota tributaria es determinarà per aplicació de la següent tarifa: 

a. Unitats d’enterrament Tipus A: 35.000,00.-€ per unitat. 

b. Unitats d’enterrament Tipus B: 22.000,00.-€ per unitat. 

c. Unitats d’enterrament Tipus C: 2.100,00.-€ per unitat. 

d. Unitats d’enterrament Tipus D: 750,00.-€ per unitat. 

 

Article 7.- Meritació. 

L’obligació de contribuir neix, amb caràcter general, en el moment en que es formula la petició 

d’adjudicació de la concessió de drets funeraris. No obstant, i respecte dels drets funeraris sobre les 

unitats d’enterrament sol·licitats abans de la finalització de l’obra d’ampliació, l’obligació de contribuir 

neix en el moment d’atorgament de la concessió del dret funerari.  

 

Article 8.- Declaració, liquidació i ingrés. 

1. En el cas de peticions formulades abans d’aprovar la convocatòria pública o dins el termini previst 

a la convocatòria pública es constituiran els següents dipòsits previs a la meritació de la taxa: 

a. Un dipòsit per un import equivalent al 20% de la tarifa, en el moment de presentar la 

sol·licitud i, en el cas de les persones que ho hagin sol·licitat abans d’aprovar la convocatòria 

pública, en el moment de ratificar la ja formulada. 

b. Un dipòsit equivalent al 40% de la tarifa, en un termini que finalitzarà als 4 mesos a comptar 

des del dia en que es signi l’acta de comprovació de replanteig de les obres relatives al 

projecte d’ampliació del Cementeri Municipal; circumstància aquesta que serà objecte de 

publicació mitjançant anunci al tauler d’anuncis i a la pàgina web de l’Ajuntament.  

La quota diferencial, és a dir, el 40% restant de la tarifa, en el moment de recollir el títol funerari 

emès per l'ajuntament en el que es reconegui la concessió del dret funerari, la qual tindrà lloc una 

vegada recepcionada l’obra per part de l’Ajuntament. 

 

2. En el cas de sol·licituds formulades abans d’aprovar la convocatòria pública i després d’haver 

finalitzat el termini atorgat per ratificar a les que ja ho han sol·licitat es constituiran els mateixos 

dipòsits previs a que fa referència el paràgraf anterior.  

 

3. En el cas de peticions de drets funeraris formulades en un moment posterior a la finalització del 

termini previst a la convocatòria pública i abans que acabin les obres, es constituirà un dipòsit previ 

equivalent al 60% del preu en el moment de la sol·licitud.  

La resta, és a dir, el 40% del preu, en un termini que finalitzarà el dia en que s’atorgui la concessió 

sobre el dret funerari, la qual tindrà lloc una vegada rebuda l’obra per part de l’Ajuntament. 

 

 

3. Quan per causes no imputables al subjecte passiu no es desenvolupi el dret a la utilització 

procedirà la devolució de dipòsit previ constituït.  
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4. La falta de constitució, total o parcial, de qualsevol d’aquests dipòsits en el termini assenyalat, serà 

entès a tots els efectes com una renuncia expressa als drets sol·licitats, previ requeriment d’esmena en 

un termini de deu dies, sorgint per a la Corporació el dret a retenir un 10% de la quota tributària.  

 

5. La quota tributària de les adjudicacions de drets funeraris sol·licitades una vegada finalitzada 

l’obra projectada, serà satisfeta de forma íntegra i en un únic pagament en el moment en que es 

formuli la petició. 

 

Article 9.- Infraccions i sancions. 

En tot el relatiu a la qualificació de infraccions tributàries, així com de les sancions que a les mateixes 

corresponguin en cada cas, s'estarà al que es disposa als articles 77 i següents de la Llei general 

tributària. 

 

Disposició addicional Primera 

 Les taxes i tarifes seran augmentades amb els impostos i els percentatges que estableix la legislació 

vigent. 

 

Disposició addicional Segona 

D’acord amb l’estudi econòmic que obra l’expedient, l’obra d’ampliació del cementeri municipal 

projectada té un cost previst de 1.288.568,18.-€ i els ingressos que es preveuen obtindre amb 

l’atorgament de concessions ascendeixen a 1.114.200,00.-€. En el supòsit que, com a conseqüència de 

les ofertes econòmiques que presentin els licitadors del contracte d’obra, es redueixi el cost 

inicialment previst, el Batle, mitjançant resolució, acordarà, l’eventual devolució d’ingressos que 

procedeixi. 

 

Disposició final. 

Aquesta Ordenança Fiscal entrarà en vigor i s’aplicarà a comptar del dia següent a la seva publicació 

íntegra al Butlletí Oficial de les Illes Balears i continuarà vigent mentre no s’acordi la seva modificació o 

derogació.  En cas de modificació parcial, els articles no modificats restaran vigents.” 

 

SEGON. Donar a l’expedient la tramitació i publicitat preceptiva, mitjançant la seva exposició en el 

taulell d’anuncis d’aquest Ajuntament, a la pàgina web i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, per 

termini de trenta dies hàbils, dins dels quals els interessats podran examinar-lo i plantejar les 

reclamacions que estimin oportunes, així com també en un dels diaris de major difusió de la 

Comunitat Autònoma de les Illes Balears 

 

TERCER. Considerar, en el supòsit que no es presentessin reclamacions a l’expedient, en el termini 

indicat anteriorment, que l’acord és definitiu, en base a l’article 17.3 del Reial decret legislatiu 2/2004, 

de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 

 

QUART. Facultar al Sr. Batle-President per subscriure els documents relacionats amb aquest 

assumpte. 

 

No obstant l’Ajuntament Ple acordarà.” 

 

El dictamen esmenat és aprovat per 9 vots a favor (6 de SpC i 3 de Convergència) i 7 abstencions (5 PP i 

2 CPU). 
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4.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA D’APROVACIÓ DE LES BASES PER A LA 

CONCESSIÓ DE DRETS FUNERARIS A PERPETUÏTAT SOBRE LES UNITATS 

D’ENTERRAMENT OBJECTE DE CONSTRUCCIÓ D‘ACORD AMB EL PROJECTE 

BÀSIC D’AMPLIACIÓ DEL CEMENTIRI. 

 

El Sr. batle defensa el Dictamen de la Comissió Informativa de dia 23 de juny de 2014 que va 

informar favorablement la proposta de Batlia de dia 17 de juny de 2014, la qual diu: 

 

“Vista la provisió de batlia de data 10 de juny de 2014, on es posa de manifest la voluntat d’aquest 

Ajuntament d’adjudicar en base als principis de lliure concurrència, igualtat i publicitat els drets 

funeraris que es constituiran sobre les unitats d’enterrament que constituiran l’objecte de l’obra 

d’ampliació del Cementeri Municipal de Santa Margalida.  

 

Vist el projecte de bases reguladores del procediment per a la concessió de drets funeraris a perpetuïtat 

sobre les unitats d’enterrament que seran construïdes d’acord amb el projecte bàsic redactat per 

l’arquitecte municipal Arnau Gual Caplloch.  

 

Per tot l’anterior, en ús de les facultats legalment conferides, PROPOSO al Ple de l’Ajuntament 

l’adopció dels següents ACORDS 

 

PRIMER.- Aprovar bases per a la concessió de drets funeraris a perpetuïtat sobre les unitats 

d’enterrament que seran construïdes d’acord amb el projecte bàsic redactat per l’arquitecte municipal 

Arnau Gual Caplloch, que s’adjunten com ANNEX I.  

 

SEGON.- Ordenar la publicació de les bases en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, en el Tauler 

d’Edictes i a la web de l’Ajuntament de Santa Margalida (www.ajsantamargalida.net)  

No obstant el Ple amb el seu superior criteri acordarà.” 

 

Havent-se suscitat el debat en el punt anterior, es sotmet el dictamen directament a votació, i és 

aprovat per 9 vots a favor (6 SpC i 3 Convergència) i 7 abstencions (5 PP i 2 CPU). 

 

 

5.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE CONVENI DE COL·LABORACIÓ 

ENTRE L’AJUNTAMENT I EL CONSELL DE MALLORCA PER IMPLANTAR UN 

REGISTRE ÚNIC D’ENTRADA DE DOCUMENTS. 

 

El Sr. batle defensa el Dictamen de la Comissió Informativa de dia 23 de juny de 2014 que va 

informar favorablement la proposta de Batlia de dia 18 de juny de 2014 juntament amb el text del 

conveni, els quals s’indexen a continuació: 

 

“PROPOSTA 

L’Ajuntament de Santa Margalida vol fer ús de la possibilitat legal de què els documents adreçats al 

Consell de Mallorca es puguin presentar al registre de l’Ajuntament de Santa Margalida, i així 

aconseguir acostar i facilitar els tràmits administratius davant el Consell de Mallorca als ciutadans de 

Santa Margalida, Can Picafort i Son Serra. 

  

Així es pretén que, a l’hora de presentar una sol·licitud, escrit o comunicació adreçada al Consell de 

Mallorca es pugui fer en el registre d’entrada de documents de l’Ajuntament de Santa Margalida, i per 

tot això   

 

http://www.ajsantamargalida.net/
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PROPOS  

 

Primer.- Aprovar i manifestar la voluntat de signar el Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament i el 

Consell de Mallorca per implantar un registre únic d’entrada de documents, del tenor literal que 

s’annexa. 

 

Segon.- Comunicar el present acord al Consell de Mallorca, per al seu coneixement i als efectes 

oportuns. 

 

 

No obstant, l’Ajuntament Ple, acordarà. 

 

 

“CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL CONSELL DE MALLORCA I 

L’AJUNTAMENT DE .................................................. PER IMPLANTAR UN REGISTRE ÚNIC 

D’ENTRADA DE DOCUMENTS. 

 

Palma, dia...........de ........................ de 2014 

 

REUNITS 

 

D’una part, la senyora Maria Salom Coll, presidenta del Consell de Mallorca, que actua en nom i 

representació d’aquesta institució, d’acord amb el que preveu l’article 20.1 del vigent Reglament 

orgànic del Consell de Mallorca i l’article 9.2, lletra q) de la Llei 8/2000, de 27 d’octubre, de consells 

insulars. 

 

 

I, de l’altra, el senyor/la senyora...................................., batle president/batlessa presidenta de 

l’Ajuntament de ........................................................., que actua en nom i representació de l’esmentat 

Ajuntament de .............................................. d’acord amb el que preveu l’article 21.1, lletra b), de la 

Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.   

 

Ambdues parts es reconeixen mútuament la capacitat jurídica i d’obrar plena, i 

 

MANIFESTEN 

 

1. Que hi ha un interès comú de facilitar que els ciutadans del municipi de ..................................... 

presentin documents davant del Consell de Mallorca.  

 

2. Que, per això, ambdues parts pretenen que, a l’hora de presentar una sol·licitud, escrit o comunicació 

adreçat al Consell de Mallorca es pugui fer en el registre d’entrada de documents de l’Ajuntament de 

................................................... 

 

3. Que l’article 38. 4, lletra b) de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 

administracions públiques i del procediment administratiu comú disposa: 

 

«4. Les sol·licituds, els escrits i les comunicacions que els ciutadans dirigeixin als òrgans de les 

administracions públiques es poden presentar: [...] 
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»b) Als registres de qualsevol òrgan administratiu, que pertanyi a l’Administració General de l’Estat, a la 

de qualsevol Administració de les Comunitats Autònomes, a la de qualsevol administració de les 

diputacions provincials, cabildos i consells insulars, als ajuntaments dels municipis a què es refereix 

l’article 121 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, o a la de la resta de les 

entitats que integren l’Administració local si, en aquest darrer cas, s’ha subscrit el conveni corresponent.»  

 

 

I, per subscriure el conveni establert en aquest precepte entre l’Ajuntament de ............................... i el 

Consell de Mallorca, totes dues parts 

 

ACORDEN 

 

1. L’Ajuntament de ........................ es compromet a:  

 

a) Admetre en els seus registres d’entrada de documents qualsevol sol·licitud, escrit o comunicació 

adreçat als òrgans de l’administració del Consell de Mallorca o a les entitats vinculades o dependents 

d’aquest, amb independència de la seva localització territorial. 

 

b) Deixar constància en els seus registres de l’entrada de les sol·licituds, els escrits i les comunicacions, 

amb la indicació en els assentaments del seu número, l’epígraf expressiu de la seva naturalesa, la data 

d’entrada, la data i l’hora de presentació, la persona interessada o l’òrgan administratiu remitent, la 

persona o l’òrgan administratiu al qual s’adreça, així com una referència al contingut de la sol·licitud, de 

l’escrit o de la comunicació que es registra. En aquests documents, s’hi ha de fer constar un segell que 

digui «D’acord amb l’article 38.4.b de la Llei 30/1992, de 26 de novembre» amb la impressió en color 

negre. Així mateix, ha de fer les tasques d’expedició de rebuts de presentació de documents, i segellat i 

acarament de còpies. 

 

c) Remetre immediatament els documents, una vegada registrats i, en qualsevol cas, dintre dels tres 

dies següents als de la recepció, directament als òrgans o les entitats destinatàries. L’esmentada 

remissió s’ha d’efectuar pels mitjans més adequats perquè la recepció es faci al més aviat possible.  

 

2. El Consell de Mallorca es compromet a: 

 

a) Proporcionar informació a l’Ajuntament de .................................... sobre els òrgans que integren 

l’administració del Consell de Mallorca, així com de les seves entitats vinculades o dependents, i 

també d’actualitzar aquesta informació periòdicament. 

 

b) Facilitar a la ciutadania la informació adient sobre l’existència dels registres d’entrada de 

l’Ajuntament de ........................ per presentar documents al Consell de Mallorca i a les seves entitats 

vinculades o dependents. 

 

c) Prestar assistència tècnica i col·laboració sobre l’organització i la informatització dels registres de 

l’Ajuntament de ..................................   

 

3. La data d’entrada en els registres de l’Ajuntament de ................................... de les sol·licituds, els escrits 

o les comunicacions adreçats als òrgans de l’administració del Consell de Mallorca o a les entitats 

vinculades o dependents d’aquest és vàlida a l’efecte del compliment de terminis de les persones o les 

administracions interessades, i té els mateixos efectes que si s’ha presentat en els registres d’entrada de 

documents del Consell de Mallorca.  
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4. Aquest conveni té naturalesa administrativa i les qüestions litigioses que poden sorgir de la seva 

interpretació i aplicació queden subjectes als jutjats i els tribunals contenciosos administratius de 

Palma. 

 

5. Aquest conveni té una durada de dos anys des de la data de la firma, termini que és automàticament 

prorrogable per altres dos anys, excepte si alguna de les parts el denuncia expressament amb una 

antelació mínima d’un mes a la data de l’extinció. 

 

També es pot extingir per l’acord mutu entre les parts, així com per la decisió unilateral d’una 

d’aquestes si l’altra part incompleix greument les obligacions que ha assumit.  

 

6. Tant la formalització del conveni com qualsevol dels supòsits de l’extinció s’han de publicar en el 

Butlletí Oficial de les Illes Balears. 

 

La presidenta del Consell                                      El batle president de l’Ajuntament 

de Mallorca                                                            de ................................................... 

 

Maria Salom Coll” 

 

 

Sotmès el punt a votació, s’aprova per unanimitat. 

 

 

 

6.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA D’APROVACIÓ DE LES BASES ESPECÍFIQUES 

QUE HAN DE REGIR LA CONCESSIÓ DE SUBVENCIONS I APROVAR LA 

CONVOCATÒRIA DE LES MATEIXES. 

 

El Sr. batle defensa el Dictamen de la Comissió Informativa de dia 23 de juny de 2014 que va 

informar favorablement la proposta de Batlia de dia 18 de juny de 2014. 

 

Això no obstant, presenta esmenes a dos dels annexos: 

 

 A l’annex 6, sobre promoció de la cultura, es modifica la dotació de 10.000.- € per 5.000.- €. 

 

 

 A l’annex 9, sobre la rehabilitació de façanes: 

 

Es presenten les esmenes de la Batlia de data 30 de juny de 2014, les quals s’indexen a 

continuació: 

 

“Revisades les bases per a la concessió de subvencions a la rehabilitació de façanes de l’annex IX 

del punt sisè del Ple, aquesta alcaldia presenta a la consideració del Ple dues esmenes: 

 

Primera.-  Les bases previstes en el dictamen permeten subvencionar propostes executades amb 

anterioritat a la convocatoria. A fi d’estimular la presentació d’iniciatives propostes, es proposa 

que només siguin subvencionables les posteriors a la convocatòria, per la qual cosa: 

 

1.- Esmena de substitució a la Base Quarta,  



10 

 

On diu: “Són objecte de subvenció les despeses derivades de les intervencions que afectin a les 

característiques formals i d'acabats de les façanes dels habitatges, sempre que: 1) L ’execució 

s’iniciï i finalitzi i s’aboni durant l’any 2014;  

 

Ha de dir: “Són objecte de subvenció les despeses derivades de les intervencions que afectin a les 

característiques formals i d'acabats de les façanes dels habitatges, sempre que: 1) L’execució 

s’iniciï una vegada aprovades i publicades les presents bases i finalitzi i s’aboni durant l’any 

2014;” 

 

2.- Esmena de supressió, a la base setena, punt 3, apartat f), suprimir el darrer paràgraf, que diu: 

 

“En el cas de que a la data de sol·licitud ja s’hagi realitzat l’actuació per la qual es sol·licita la 

subvenció, s’adjuntarà la llicència i/o comunicació prèvia o una memòria descriptiva de les 

actuacions realitzades. En ella hi han de constar, en la mesura en que sigui possible, els aspectes 

indicats en el paràgraf anterior.” 

 

Segona.- Per altra banda, el termini previst en la proposta dictaminada, 20 dies naturals, es 

considera insuficient i, per tant, es proposa ampliar-lo a 30, per la qual cosa, es presenta esmena de 

substitució: 

 

A la Base setena, punt 1, on diu “1. El termini per presentar les sol·licituds és de 20 dies 

naturals,” 

 

Ha de dir: “El termini per presentar les sol·licituds és de 30 dies naturals” 

 

Sotmeses les esmenes a votació, s’aproven per unanimitat. 

 

A continuació, es sotmet a votació la proposta de Batlia de dia 4 de juny de 2014, transcrita a 

continuació,  i que va ser dictaminada favorablement per la Comissió Informativa de dia 23 de juny de 

2014, amb les esmenes incorporades als annexes 6 i 9 que han estat aprovades.  

 

“PROPOSTA D’ACORD 

  
Vista la Provisió de Batlia de data 4 de juny de 2014 d’acord amb la qual l’Ajuntament vol continuar 

col·laborant i atorgar ajuts econòmics a les diverses activitats i projectes que organitzen diferents 

persones, físiques o jurídiques, de Santa Margalida dins d’aquest terme municipal i que contribueixen 

de forma efectiva en la seva dinamització. Des de l’Ajuntament es vol donar suport a aquestes 

persones que, d’una forma o d’una altre, ajuden a l’Ajuntament en l’exercici de les seves 

competències i fomenten la participació i el benestar dels ciutadans.  

 

Atès que, tanmateix i per enguany, es vol  contribuir a mantenir les façanes dels immobles en bon estat 

d’ornament, atorgant subvencions per a la seva rehabilitació. 

 

Atès que el procediment que ordinàriament s’ha de seguir per atorgar subvencions és en règim de 

concurrència competitiva, essent l’excepció les atorgades de forma directe.  

 

Atesa l’Ordenança General reguladora de la concessió de subvencions de l’Ajuntament de Santa 

Margalida (BOIB Núm. 142 de 29/09/2012).  
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Atès que d’acord amb l’esmentada Ordenança les subvencions que es concedeixen a través del 

procediment de concessió en règim de concurrència competitiva s’inicien d’ofici mitjançant 

l’aprovació per part del Ple de l’Ajuntament de la convocatòria dels ajuts. 

 

Atès que les regles que han de regir aquesta convocatòria s’han de contenir en unes Bases 

Específiques, que també s’han d’aprovar prèviament o amb caràcter simultani a la convocatòria.  

 

Vistes les aplicacions pressupostàries 231 48900 Projectes de Cooperació; 232 48900 Acció Social; 

232 48901 Tercera Edats; 321 48900 AMPAS 7.200,00; 334 48901 Agrupacions Musicals; 334 48903 

promoció Cultura; 337 48900 Oci i Temps Lliure; i 341 48909 Promoció Esport; 150 48900 

Subvencions Rehabilitació Façanes consignades en el Pressupost Municipal per a l’any 2014, en ús de 

les facultats legalment establertes PROPOSO l’adopció dels següents  

 

ACORDS 
 

PRIMER.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a projectes 

de cooperació i desenvolupament de països desenvolupats i a persones i entitats que dediquen la seva 

activitat a aquests projectes i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 1. 

 

SEGON.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a projectes i 

activitats socials i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 2.. 

 

TERCER.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a 

associacions de gent gran i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 3. 

 

QUART.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a 

associacions de pares i mares d’alumnes i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com 

ANNEX 4. 

 

CINQUÈ.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a 

agrupacions musicals i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 5. 

 

SISÈ.-  Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a projectes i 

activitats culturals i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 6. 

 

SETÈ.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a projectes i 

activitats d’oci i temps lliure i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 7. 

 

VUITÈ.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a projectes i 

activitats esportives i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 8. 

 

NOVÈ.- Aprovar les Bases Específiques que han de regir la concessió de subvencions a la 

rehabilitació de façanes i aprovar la convocatòria de les mateixes, que s’adjunten com ANNEX 9.”  

 

Sotmès a votació el dictamen esmenat, s’aprova per unanimitat. 

 

Produïda la votació, el Sr. Torres (PP) demana per què es va retirar la convocatòria de beques de la 

comissió informativa. El senyor Batle contesta que ja ho va comentar a la comissió i que és per revisar 

els criteris, així mateix diu que confia dur la convocatòria al ple del juliol. 
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7.- PRÈVIA RATIFICACIÓ DE LA INCLUSIÓ DEL PUNT A L’ORDRE DEL DIA, EXAMEN 

I APROVACIÓ PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 8/2014 PER CONCESSIÓ DE 

CRÈDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT FINANÇAT AMB ROMANENT 

DE TRESORERIA PER DESPESES GENERALS (INVERSIÓ FINANÇAMENT 

SOSTENIBLE). 

 

El Sr. Batle defensa la modificació per a la utilització del superàvit. El Sr. Torres apunta que primer 

s’ha de votar la inclusió del punt a l’ordre del dia.  

 

Sotmesa la inclusió a votació, és aprovada per 9 vots a favor (6 SpC i 3 Convergència) i 7 abstencions 

(5 PP i 2 CPU). 

 

Seguidament, el Sr. Batle presenta la proposta de Batlia de dia 20 de juny de 2014, la qual diu: 

 

“Vista la provisió de Batlia de dia 19 de juny de 2014 relativa a l’expedient de modificació de crèdit 

8/2014 per concessió de crèdit extraordinari i suplement de crèdit, que cal finançar amb romanent de 

tresoreria per despeses generals, i de conformitat amb la DA 16ª del RD 2/2014 que regula les 

inversions financerament sostenibles. 

 

Vist l’informe de la Interventora de data 21 de maig de 2014 i atès que per finançar aquestes despeses 

es disposa del Romanent de Tresoreria per a Despeses Generals, derivat de la liquidació de l’exercici 

2013 i aprovat pel Resolució de Batlia 20/2014 de 19/03/2014. 

 

Vist els Informes de Intervenció i el compliment de l’objectiu d’estabilitat Pressupostaria i Regla de 

despesa de dia 19 de juny de 2014. 

 

PROPÒS AL PLENARI L’ADOPCIÓ DEL SEGÜENT ACORD: 

 

Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit 8/2014 mitjançant concessió de 

crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançada  mitjançant  romanent de tresoreria per a despeses 

generals que consta de les parts següents: 

 

CRÈDIT EXTRAORDINARI 

 

APLICACIO 

PRESSUPO   DENOMINACIO C.INCIAL INCREMENT C.DEFINITIU 
171 60903 Passeig zona escalonada-institut 0,00          250.000,00 €      250.000,00 €  
459 60002 Acondicionament finca Son Mas 0,00            50.000,00 €        50.000,00 €  
165 63300 Enllumenat Son Serra 0,00          130.000,00 €      130.000,00 €  

    TOTAL 0,00          430.000,00 €      430.000,00 €  
 

 

 

 

SUPLEMENT DE CRÈDIT 

 

APLICACIO 

PRESSUPO   DENOMINACIO C.INCIAL INCREMENT C.DEFINITIU 
453 61000 Asfaltat de carrers  20.000,00 €             200.000,00 €  
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180.000,00 €  

454 61001 Asfaltat de camins  45.000,00 €  
       

158.412,70 €      203.412,70 €  

336 61000 Intervencions arqueològiques  30.000,00 €  
         

87.000,00 €      117.000,00 €  

161 62302 Pous i bomba aigua potable    4.000,00 €  
       

116.000,00 €      120.000,00 €  

    TOTAL  99.000,00 €  
       

541.412,70 €      640.412,70 €  
 

 

CONCEPTE INGRESSOS 

APLICACIO 

PRESSUPOSTARIA DENOMINACIÓ  IMPORT 

870.00 ROMANENT DE TRESORERIA PER DESPESES GENERALS 971.412’70  

 

 

L’import total de la modificació de crèdit es finançarà amb el romanent líquid de tresoreria per a 

despeses generals, calculat segons l’establert a la Regla 83 de la Instrucció de Comptabilitat. 

 

Segon.-  Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies hàbils, 

mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. En cas que no es 

presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes, 

comptat des de la finalització del període d’exposició pública, per resoldre-les.   

L’expedient de modificació definitivament aprovat, amb o sense modificacions, serà insertat en el 

B.O.I.B. i entrarà en vigor una vegada s’hagi publicat. 

No obstant, el Ple de l’Ajuntament, acordarà.” 

 

El Sr. Torres (PP) expressa la seva queixa respecte del nombre de punts que no passen per les 

comissions informatives. En concret, referint-se al present, remarca que suposa una modificació de 

crèdit de prop d’un milió d’euros, i en la qual calen informes favorables sobre la sostenibilitat dels 

projectes afectats. El Sr. Torres també lamenta que els projectes hagin aparegut primer als mitjans de 

comunicació abans que ells les coneguin i afirma que comença a ser preocupant que sempre els passi 

això mateix. 

El Sr. Torres afirma que vol pensar que, tècnicament, la proposta compleix tot el que ha de complir. 

La Sra. interventora intervé per confirmar que, en aquest moment processal, sí compleix, advertint que 

la sostenibilitat de cada projecte s’haurà d’acreditar quan s’impulsi. 

Respecte de les inversions previstes en la modificació, el Sr. Torres indica que no li pareixen ni bé ni 

malament, però que recomanaria a l’equip de govern que llegís les actes de la legislatura anterior i ja li 

diran si destinarien aquests doblers al que els destinen.  

El Sr. batle justifica la inclusió del punt afirmant que, fins que no s’ha publicat aqueixa disposició i 

que Intervenció ha pogut comprovar que es compleixen els requisits, no s’ha pogut començar a fer 

feina en la proposta, i que es du ara a Ple perquè sinó s’hauria de dur al Ple de juliol i perdrien un 

temps preciós per executar els projectes. En relació al tema de la premsa, indica que quan s’envia la 

convocatòria del plenari als regidors, s’envia, simultàniament, a la premsa,  i, en aquest cas, un mitjà,  

una vegada rebuda la convocatòria, s’hi va interessar i en demanà informació. Així mateix, el Sr. batle 

indica que, juntament amb la convocatòria, s’adjunta tota la informació perquè els membres de 

l’oposició no hagin d’anar a l’Ajuntament a consultar-la. D’altra banda, remarca que al punt hi ha tota 

el qui hi pertoca haver i que la justificació de la sostenibilitat dels projectes és un tema posterior, que 

ara  el que se sotmet a Ple és la dotació pressupostària. 
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El Sr. Torres (PP) insisteix que hauria d’haver passat per comissió informativa, al·legant que així ell 

hauria pogut fer aportacions o demanar una explicació més profunda de l’informe i que, a part d’això, 

el preocupa una altra cosa, que en manco d’un any aquest equip de govern disposarà més o manco de 

2,5 milions d’euros per a inversió. El Sr. Torres demana a l’equip de govern que s’hi miri un poc més 

a l’hora de fer els projectes i a l’hora d’adjudicar les obres, perquè creu que el que han fet fins ara, en 

tema d’inversió, tot o quasi tot s’aguanta amb pinces.  

El Sr. batle respon amb referències a inversions de l’anterior equip de govern, com les obres de la 

biblioteca de Can Picafort, sobre les quals afirma que encara no han pogut iniciar la instal·lació de 

l’ascensor per mor de les deficiències que presenten les obres de l’edifici. Així mateix fa referència a 

l’edifici de Son Serra,  a la biblioteca de la Vila i al centre de Dia amb motiu de les deficiències que 

els varen deixar els contractistes d’aqueixes obres. El Sr. batle afirma que han hagut d’anar a darrera 

els contractistes o fins i tot incautar-los la garantia, com han hagut de fer ara amb la biblioteca de Can 

Picafort per poder arreglar les deficiències de l’edifici. 

El Sr. batle afirma que fins ara no han fet moltes de coses, que considera que la reforma del pavelló de 

Can Picafort ha quedat bé, que la primera fase de la reforma del passeig va quedar bé, i que la 

instal·lació de clavagueram al camp de futbol, projecte del passat equip de govern, creu que també que 

ha quedat bé. El Sr. batle afirma que no tenen gaire problemes amb les coses que s’han anat fent.  

Quant al fet que sigui l’administració la que executa directament les obres, creu que és una decisió 

política, que si l’Ajuntament pot fer obres i que aqueixes surtin més econòmiques, és una opció 

perfectament vàlida, i que les obres que es varen fer al camí de la Por i les de la primera fase de la 

reforma del passeig creu que han quedat bé i a un cost raonable i que, en tot cas, més barates que si 

s’haguessin fet externament. 

Quant al tipus d’inversió, el Sr. batle afirma que estan limitats a una sèrie d’ítems determinats que els 

marca la llei, que han de ser sostenibles, que per ventura els agradaria més  fer altres plantejaments, 

però els projectes s’han d’ajustar a les determinacions de l’Estat. En aquest sentit, troba lamentable 

haver de demanar permís al ministeri per a qualsevol cosa que ha de fer l’Ajuntament si volen emprar 

el romanent de l’any anterior, cosa que fa un parell d’anys no passava. El Sr. batle detalla les 

dificultats que això suposa i afirma que no havia vist mai la intervenció a la que són sotmesos avui els 

ajuntaments. 

El Sr. Monjo (Convergència), en referència als prop de 2,5 milions d’euros que disposarà 

l’Ajuntament per a inversions, convida el Sr. Torres a felicitar l’equip de govern perquè, gràcies a la 

seva gestió econòmica i a l’estalvi que han dut a terme, poden fer inversions necessàries per valor de 

2,5 milions d’euros.  El Sr. Monjo lamenta que el Sr. Torres, no solament no els felicita, sinó que parla 

de coses amb pinces, diu que li ha fet gràcia venint de qui té el mort de la piscina, que els ha costat 1,5 

milions d’euros. El Sr. Monjo demana al Sr. Torres com s’aguantava això seu, i afirma que no 

s’aguantava de cap manera sinó que és de presó.  

El sr. Monjo afirma que li ha paregut entendre que el Sr. Torres afirma que es fan obres i 

posteriorment es fan els projectes. 

El Sr. Torres respon al Sr. Monjo “vas bé”. 

El Sr. Monjo s’encara al Sr. Torres per fer acusacions sense fonament i el convida a anar al jutjats. El 

Sr. Torres li respon que no és el seu estil. 

El Sr. Monjo replica que el Sr. Torres no fa altra cosa que insinuacions rares, on no hi ha res. 

El Sr. Torres esmenta el camí de sa Por. 

El Sr. Monjo li respon que és un projecte que està fet des de principis de legislatura, i que no l’han 

executat fins un any o mig després, perquè no tenien recursos. Així mateix precisa que el cost 

d’execució del projecte suposa un 60 o un 70% del cost del projecte original, i que s’ha fet amb els 

recursos propis de l’Ajuntament, i que això és així perquè ho han gestionat bé, a diferència, afirma, de 

com feia el Sr. Torres, al que acusa de tirar els doblers, i de què totes les obres que es feren quan era  

batle  presenten deficiències, i no n’hi havia cap ni una amb recursos propis, sinó amb aportacions 
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d’altri. El Sr. Monjo afirma que el Sr. Torres no ha posat pinces, sinó “barrotes”, i l’acusa de no tenir 

ni idea. 

El Sr. Torres li respon que quan no es diuen veritats, no se posen així. 

El Sr. Monjo li contesta que ell se posa així sempre, i s’adreça al Sr. Torres dient-li que no importa 

que el miri així, que si li diu que és un ignorant, és perquè ignora de què està parlant, i que, per tant, no 

és cap insult.  

El Sr. Torres afirma que, ja que el Sr. Monjo ha anomenat la piscina, “fa tres anys que no neden aquí”, 

i demana al Sr. Monjo si ho sap. 

El Sr. Monjo li respon que dins la piscina del Sr. Torres tampoc no hi nedaven, i que la va espenyar ell 

i el seu equip de govern i que es varen carregar una piscina que funcionava. 

El Sr. Torres ho nega i demana al Sr. batle que es consulti el tenor del projecte del clavegueram del 

camp de futbol. 

 

Sotmesa la proposta a votació, és aprovada per 9 vots a favor (6 SpC i 3 Convergència) i 7 abstencions 

(5 PP i 2 CPU). 

 

 

8.- PRÈVIA RATIFICACIÓ DE LA INCLUSIÓ DEL PUNT A L’ORDRE DEL DIA, EXAMEN 

I APROVACIÓ PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 9/2014 PER CONCESSIÓ DE 

CRÈDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT FINANÇAT AMB BAIXES PER 

ANUL·LACIÓ. 

 

El Sr. Batle comença a defensar la modificació. El Sr. Torres apunta que primer s’hauria d’aprovar la 

inclusió del punt a l’ordre del dia. El Batle en fa la defensa. 

 

Sotmesa la inclusió a votació, és aprovada per 9 vots a favor (6 SpC i 3 Convergència) i 7 abstencions 

(5 PP i 2 CPU). 

 

Inclòs el punt, es presenta la proposta la proposta de Batlia de dia 24 de juny de 2014, la qual diu: 

 

Vista la providència de batlia de dia 23 de juny de 2014 relativa a la necessitat de realitzar 

determinades despeses no consignades o que la consignació pressupostaria es insuficient en el 

pressupost municipal 2014, sol·licitant la incoació d’un expedient de modificació de crèdit per la 

concessió de crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb baixes per anul·lació. 

 

Vist l’informe de la Interventora de data 24 de juny del 2014. 

 

PROPÒS AL PLENARI L’ADOPCIÓ DEL SEGÜENT ACORD: 

 

Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit 9/2014 per concessió de crèdit 

extraordinari i suplement de crèdit finançat amb baixes per anul·lació que consta de les parts següents: 

 

APLICACIONS PRESSUPOSTARIES QUE DISMINUEIXEN: 

APLICACIO 

PRESSUPOST   DENOMINACIO 
C. 

INICIAL DISMINUCIO C.DEFINITIU 
171 62500 Mobiliari Jardineres     90.000,00                    9.382,00        80.618,00    
165 63100 Enllumenat públic     15.000,00                    7.046,88         7.953,12    
171 60902 Illes Fitness     30.000,00                    7.500,00        22.500,00    
459 60001 Tancament i acondicionament de finques     40.000,00                   33.047,62         6.952,38    
171 60900 Parcs i jardins     40.000,00                   33.000,00         7.000,00    
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335 62300 Maquinaria i Instal·lacions Auditori     10.000,00                    4.500,00         5.500,00    
342 63300 Maquinària i Instal·lacions Esports     10.000,00                    3.500,00         6.500,00    
459 61000 Aceres     20.000,00                    5.000,00        15.000,00    

169 27100 
Despeses Imprevistes Serveis Públics 

Bàsics     15.000,00                    1.248,50        13.751,50    
334 48903 Promoció Cultura     10.000,00                    5.000,00         5.000,00    

    TOTAL   280.000,00                 109.225,00      170.775,00    
 

 

 

 

 

APLICACIONS PRESSUPOSTARIES QUE ES CREEN O AUGMENTEN: 

 

CRÈDIT EXTRAORDINARI: 

APLICACIO 

PRESSUPOST   DENOMINACIO 
 C. 

INICIAL   INCREMENT  
 

C.DEFINITIU  

342 62500 Mobiliari i Estris Inst. Esportives 0,00                   3.500,00         3.500,00    

920 62500 Mobiliari i Estris Adminis General 0,00                      650,00            650,00    

132 62500 Mobiliari i Estris Policia Local 0,00                   3.575,00         3.575,00    

334 62200 
Escola Vella ( Casal de cultura, Biblioteca, 

Auditori) 0,00                   4.500,00         4.500,00    

155 61901 Enllumenat crt Alcúdia - Artà 0,00   
               

22.000,00        22.000,00    

334 48904 G.I.A.I.B 0,00                   5.000,00         5.000,00    

    TOTAL 0,00   
               

39.225,00         7.725,00    
 

SUPLEMENT DE CRÈDIT: 

APLICACIO 

PRESSUPOST 
DENOMINACIO C. INICIAL INCREMENT C.DEFINITI

U 
179 61000 Horts Urbans      4.000,00                   10.000,00        14.000,00    

342 62208 Piscina   200.000,00                   60.000,00      260.000,00    

  TOTAL   204.000,00                   70.000,00      274.000,00    

 

Segon.-  Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies hàbils, 

mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. En cas que no es 

presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes, 

comptat des de la finalització del període d’exposició pública, per resoldre-les.   

L’expedient de modificació definitivament aprovat, amb o sense modificacions, serà insertat en el 

B.O.I.B. i entrarà en vigor una vegada s’hagi publicat. 

No obstant, el Ple de l’Ajuntament, acordarà.” 

 

El Sr. Torres intervé dient que no tornarà a insistir en la qüestió que ja havia dit abans, que és una 

proposta que se sotmet a Ple fora haver passat per Comissió informativa, i demana a què fan referència 

els 22.000€ de l’enllumenat de la carretera Alcúdia-Artà.  

El Sr. batle li respon que fa referència a l’enllumenat que ha estat instal·lat a la zona de passeig que 

s’ha habilitat a l’esmentada carretera, i que s’ha hagut de crear una nova partida perquè no es podia 

imputar a la que ja existia. 
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El Sr. Torres afirma que s’ha hagut de crear una nova partida i que s’han fet unes obres fora haver-hi 

consignació pressupostària suficient. 

El Sr. batle li contesta que es varen fer les obres pensant que es podrien incloure en la partida 

d’enllumenat públic però que Intervenció els va dir que no es podien imputar en aqueixa partida i que 

per mor d’això n’han haguda de crear una de nova. 

El Sr. Torres comenta que hi ha gent que se queixa de les ombres dels arbres de l’altra part de la 

carretera. 

 

Sotmesa a votació la proposta, és aprovada per 9 vots a favor (6 SpC i 3 Convergència) i 7 abstencions 

(5 PP i 2 CPU). 

 

 

9.- MOCIONS / PROPOSTES D’URGÈNCIA. 

 

 

9.1.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA DE L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA,  A 

PETICIÓ DEL SINDICAT UGT DE LA POLICIA LOCAL DE SANTA MARGALIDA, 

SOBRE L’AVANÇAMENT D’EDAT DE JUBILACIÓ DE LA POLICIA LOCAL. 

 

Sotmesa la inclusió a votació, és aprovada per unanimitat, que suposa la majoria absoluta. 

 

Es presenta la proposta de la regidora de Seguretat Ciutadana de dia 27 de juny de 2014, la qual diu: 

 

 

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 

 

 L’article 161 bis 1 del Text Refós de la Llei General de la Seguretat Social, aprovat pel Reial 

Decret Legislatiu 1/1994, de 20 de juny, incorporat per la Llei 40/2007, de 5 de desembre, de mesures 

en matèria de Seguretat Social, preveu que l’edat mínima de 65 anys exigida per a tenir dret a pensió 

de jubilació en el Règim General de la Seguretat Social podrà ser rebaixada per Reial Decret, a 

proposta del Ministeri de Treball i Afers Socials, en els grups o activitats professionals en què els 

treballs siguin de natura excepcionalment penosa, tòxica, perillosa o insalubre i acusin elevats índexs 

de morbiditat o mortalitat, sempre que els treballadors afectats acreditin en la respectiva professió o 

treball el mínim d’activitat que s’estableixi. 

 

 Així mateix, l’apartat13 de la disposició final tercera de la Llei 26/2009, de Pressupostos 

Generals de l’Estat per l’any 2010, que afegia la disposició addicional quaranta-setena al Text Refós 

de la Llei General de la Seguretat Social, estableix la possibilitat d’avançar l’edat de jubilació dels 

membres del Cos de la Ertzaintza. 

 

 Significativa és la redacció de la disposició addicional sisena, sobre jubilació anticipada del 

personal funcionari, de la Llei 7/2007, on s’estipula que “...assegurar la no discriminació entre 

col·lectius amb característiques semblants i la conveniència d’ampliar la possibilitat d’accedir a la 

jubilació anticipada de determinats col·lectius.” 

 

 Com es sabut, l’edat de la jubilació del personal de la policia local és la que disposi la 

legislació estatal bàsica. 

 

 Si ens fixem amb les edats de jubilació de diferents  països de la Unió Europea, podem veure 

les diferències significatives que patim en el nostre país, per exemple en el cas d’Alemanya els 
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policies es jubilen entre els 55 i 60 anys, a Bèlgica a partir dels 54 anys, a Grècia als 55 anys, a Irlanda 

del Nord amb 35 anys de servei, al Regne Unit als 60 anys els comandaments i 57 els agents, a Italia 

als 60 anys. 

 

 També és un fet inqüestionable l’existència de nombrosos casos d’incapacitat laboral per raons 

de penositat, perillositat i toxicitat en el treball del col·lectiu de la policia local. 

 

Per tot el exposat SOL·LICITA: 

 

Instar a la Federació de Municipis i Províncies, la Secretaria d’Estat de Seguretat Social i la Direcció 

General de l’Ordenació de la Seguretat Social que proposin al Congrés dels Diputats la modificació 

legislativa en matèria de Seguretat Social que permeti l’avançament de l’edat de jubilació de Policies 

Locals, per mitjà de l’aprovació de les següents mesures: 

 

El reconeixement de la professió de Policia Local com a professió de risc, posant fi a la injustícia 

d’una edat de jubilació que no té en compte l’edat funcional, així com la incidència en 

desenvolupament de la tasca policial. 

 

La incorporació del col·lectiu de Policies Locals i Autonòmics al grup de professionals que els hi són 

d’aplicació els coeficients reductors en l’edat de jubilació, en les mateixes condicions que es 

contempla a la disposició addicional quadragèsima sèptima del Reial Decret Legislatiu 1/1994, de 20 

de juny, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei General de la Seguretat Social.” 

 

Sotmesa la proposta a votació, és aprovada per unanimitat. 

 

 

 

9.2.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL 

CONVERGÈNCIA PER SANTA MARGALIDA, CAN PICAFORT I SON SERRA, SOBRE LA 

CREACIÓ D’UNA COLLA DE GEGANTS. 

 

El Sr. Monjo presenta la moció del Grup Municipal de Convergència per Santa Margalida, Can 

Picafort i Son Serra, de dia 30 de juny de 2014. Explica que la proposta del noms Mateu i Margalida 

es deu al fet que Sant Mateu i Santa Margalida són els patrons del poble, i que el seu grup considera 

que els tres dimonis proposats són els més representatius que hi hagut a la processó. El Sr. Monjo 

explica que, en l’acte que es va dur a terme a l’església de Sineu, amb motiu del nomenament de rector 

de l’anterior rector d’aqueixa parròquia, hi havia dos gegants que varen fer una actuació que li va 

agradar molt. El Sr. Monjo explica que sap que a Santa Margalida hi hagut diferents iniciatives, que no 

s’han duit mai envant i que per mor d’això, per tirar-ho envant, el seu grup presenta aqueixa proposta. 

Així mateix indica que els agradaria que s’aprovàs la urgència, per dur-ho a terme aviat i que per la 

Beata poguessin almanco tenir un dels gegants acabat, el del Dimoni Gros. 

  

Sotmesa la urgència a votació, és aprovada per unanimitat, que representa la majoria absoluta de la 

Corporació. 

 

Seguidament, el Sr. Monjo defensa la proposta, que diu: 

 

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
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La presencia de gegants en el món festiu de Mallorca és inqüestionable i gaudeix d’una arrelada 

tradició que data dels S. XV i molta història, covertint-se així en figures amb molt arrelament popular 

a molts de pobles de les illes com Soller, Manacor, Petra, Santa Maria, Muro, Sineu, Sa Pobla, 

Alcúdia, etc. Els dies de festa els gegants surten al carrer i , des de la seva immensa alçada i amb els 

virolats vestits tradicionals, participen del goig de la gent. 

 

Des de que es té constància de la seva existència, hi ha algunes colles de gegants s’han anant renovant 

des del seu naixement fins arribar al dia d’avui, però també n’hi ha d’altres que en algun moment 

perderen la tradició i s’han anat recuperant. 

 

Els gegants més nombrosos són els que representen parelles de pagesos, però també n’hi ha que 

representen personatges de rondalles i llegendes, oficis tradicionals, personatges històrics i d’altres 

tipus. 

 

La importància d’aquestes figures és tal que són nombroses les agrupacions i associacions de 

tgegantes que s’han creat i que es reuneixen per fer trobades. 

 

El terme de Santa Margalida, no compta amb cap colla de gegants. Per això, pot ser molt engrescadora 

la tasca de tirar endavant la creació d’una colla de gegants a Santa Margalida, la qual estaria integrada 

per dos pagesos i per tres dimonis. 

 

Els pagesos representarien ala patrons del municipi, Mateu i Margalida, i els dimonis, representarien a 

tres dels més emblemàtics que ha tingut la processó de la Beata al llarga de la seva història: el Dimoni 

Gros (l’amo en Biel Bauça), el Dimoni Petit (en cordat) i el Dimoni Porxet (el que es trencava les 

gerres damunt el cap). 

 

En base a tot l’exposat proposam al Ple de l’Ajuntament de Santa Margalida que adopti els següents: 

 

ACORD 

 

1er.- La creació d’una Colla de Gegants de Santa Margalida, integrada per una parella de pagesos que 

s’anomenin Mateu i Margalida i tres dimonis, que serien una rèplica del Dimoni Gros, del Dimoni 

Petit i del Dimoni Porxet.” 

 

El  Sr. batle intervé recordant que hi ha haver una iniciativa de crear una colla de gegants per part de 

l’Obra Cultural Balear, fa uns tres o quatre anys, que no va arribar a fructificar, i que és ver que en 

tenen molts d’ajuntaments. Així mateix indica que l’any passat a la Vila es va fer la primera plantada 

de gegants a la plaça de la Vila, que la creació d’una colla és una cosa que veuen amb bons ulls, però 

no s’ha d’obviar que du molta de feina i que necessita la implicació de molta gent que s’hi engresqui i 

que, per tant, més enllà del tema econòmic, calen voluntaris. Per això, afirma que està bàsicament 

d’acord amb la proposta, però que l’esmenarien en el sentit de la creació d’una comissió, en el marc 

del consell sectorial de Cultura, amb la participació de les diferents associacions, com els dimonis, 

l’Obra Cultural Balear, els Margalidans Agermanats, totes aqueixes associacions que es mouen dins el 

món cultural a fi que aqueixa comissió s’encarregui de dur a terme la iniciativa, amb la qual estan 

bàsicament d’acord. 

El senyor Monjo afirma que està bàsicament d’acord amb l’esmena del Sr. Batle i no té inconvenient 

que s’inclogui com a segon punt, però que considera que també s’ha d’integrar en la comissió 

l’escoleta de ball de bot. El Sr. Monjo afirma que n’ha parlat amb alguns i que estan molt animats.  

El Sr. Torres (PP)  apunta la possibilitat que un dels gegants representi la Beata. 
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El Sr. Monjo li respon que han tengut en compte aqueixa possibilitat, però que no l’han presentada 

perquè la Beata ja té una estàtua, com també dins l’església, que consideren que la Beata és una figura 

molt important però que consideren que està suficientment representada. 

El Sr. Torres demana que consti en acta que presenta una esmena, que no contradiu la presentada pel 

Sr. batle, en el sentit d’elaborar un gegant més que representi la Beata. 

El grup de la CPU que n’hi podria haver un que fos una ànnera 

El secretari infrascrit demana si les esmenes se presenten formalment, in voce, o si ho faran més 

envant. 

El Sr. Monjo demana que la proposta de CPU consti en acta i afirma que ell també hi havia pensat en 

una ànnera. Així mateix indica que en comptes de fer acudits, que li agradaria que quan fan propostes 

de posar les coses així com toca als del PP de Palma, que són els que manen, que ells dessin la cara. 

La Sra. Rodríguez (PP) demana que en aqueixa comissió s’estudiï la possibilitat d’incloure-hi algun 

gegant al·lusiu a Can Picafort. 

El Sr. batle demana als membres del Ple si els pareix bé que es presenti una esmena conjunta, i, a 

sol·licitud del secretari, en concreta els termes: 

 

Esmena d’addició in voce d’un segon punt del següent tenor: 

“Segon.- Constituir una comissió dins el marc del Consell Sectorial de Cultura a fi d’impulsar la 

creació de la colla de gegants. Dita comissió valorarà la composició de la colla” 

 

El Sr. Torres (PP) afirma que tant li és si la seva esmena s’inclou dins l’esmena conjunta com si es 

vota per separat. 

El Sr. Monjo afirma que ha presentat la moció d’urgència amb aqueixa redacció perquè per la Beata li 

agradaria tenir qualque gegant acabat, perquè és conscient que, quan no se vol que una cosa es faci, es 

creen comissions. El Sr. Monjo afirma que no dubta que la proposta del Sr. batle va amb bona 

intenció, però que li agradaria clarificar coses, i que li pareix molt bé fer una comissió, però una 

comissió urgent, aqueixa setmana, on això es decidesqui, que no vol una aprovació formal i que no 

se’n torni a parlar fins després de les eleccions, que sap que el Sr. batle no ho ha fet amb aqueixa 

intenció, però que n’hi ha que sí que els agradaria enredar amb la Beata, o amb les ànneres. El Sr. 

Monjo afirma que li estranya que el Sr. Torres, durant els quatre anys que ha estat batle, no hagi fet 

cap proposta en aqueix sentit, i l’acusa d’haver destrossat el monument de la Beata.  

 

El Sr. batle intervé dient que considera que s’ha de prioritzar i que després s’hi podrien incorporar 

nous gegants, però que estaria bé poder tenir qualque cosa per les festes de la Beata. 

El Sr. Monjo afirma que proposa dur a terme en primer lloc el Dimoni Gros, com a oportú homenatge 

després de la seva recent defunció per la Beata d’enguany. 

El Sr. Quetglas (PP) demana si els dimonis només duran el nom de les persones que representen o si 

intentaran reproduir-ne la forma. 

El Sr. Monjo afirma que la seva idea és que els autors dels gegant mirin de representar l’aspecte dels 

dimonis que representin a partir de fotos, i que li agradaria que el que ha proposat estigués acabat per 

mor de l’any en què es troben.  

El secretari infrascrit demana si tots els grups subscriuen com a conjunta l’esmena d’addició 

presentada pel Batle.  

 

Atès que li responen de manera afirmativa, el secretari afirma que l’esmena es considera aprovada per 

assentiment. 

 

Sotmesa a votació la proposta de moció urgència, amb el text esmenat, és aprovada per unanimitat. 
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PART DE CONTROL I SEGUIMENT D’ALTRES ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ. 

 

 

1.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE BATLIA. 

 

D’acord amb allò que disposa l’article 42 del reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 

de les entitats locals, el Sr. Batle dóna compte i ofereix explicacions sobre els decrets de Batlia i 

resolucions dictades des de dia 1 de maig de  2014  (núm. 376) fins dia 31 de maig de 2014 (núm. 

502). 

 

El Sr. Torres (PP) demana al secretari si li han enviat els decrets que va demanar al plenari anterior. 

El secretari infrascrit li respon que se pensa que sí, però que ho comprovarà. 

El Sr. Torres afirma que el que creu que no li varen enviar són els decrets de pagament de les factures 

de final d’any. 

El Sr. batle afirma que creu que es presentaren en el Ple del mes de març o d’abril. 

El Sr. Torres demana els decrets 415, 418, 444, 463 i 464 i comenta que aqueixa legislatura duen mala 

sort amb el tema de les contractacions, adjudicacions, etc. 

El Sr. batle li respon que no sap què ha volgut dir el Sr. Torres amb això, però que els ha arribat la 

sentència sobre el plet que tenien amb motiu de la concessió de platges de 2012 i que és favorable a 

l’Ajuntament. 

El Sr. Torres demana la sentència i el Sr. batle demana al secretari infrascrit que l’hi proporcioni. 

El Sr. Monjo intervé dient que aqueixa sentència és l’única que els ha arribat d’un tema que al cent per 

cent és d’aqueixa legislatura, que les sentències que perd l’Ajuntament són d’altres legislatures. 

El Sr. batle afirma que n’han rebudes algunes i que esperen la sentència sobre l’expropiació de Son 

Serra, prevista per al 26 de juny. Així mateix indica que creu que el plet del fems es va posar l’any 

2009. 

 

Els reunits, se’n donen per assabentats. 

 

2.- INFORMACIÓ DE BATLIA 

 

1.- Sobre la sol·licitud d’una subvenció de fons europeus tramitada per la Conselleria de Medi 

Ambient pel tema del punt verd  de Can Picafort i ha estat concedida. 

2.- Divendres, la Comissió d’Urbanisme va aprovar la modificació puntual dels terrenys per fer 

l’ampliació de la zona esportiva de s’Estanyol. 

3.- Ja tenen el programa de festes de Santa Margalida i que són a la seva disposició en el Hall.  

 

 

3.- PRECS I PREGUNTES 
 

1.- El Sr. Aulet (CPU) demana com és que de dia el mes de juny  hi ha hagut obres al carrer Ran de 

Mar, en les quals, a més, no miraven gens prim, i exposa que considera que en aqueix temps no s’han 

de fer obres. 

El Sr. Monjo li contesta que només fan manteniment de llocs que es consideren perillosos, perquè no 

travelin i explica els detalls d’aqueixes obres, tot recalcant que s’han de fer les feines de manteniment 

que assegurin la seguretat de les persones i que no molestin. 

El Sr. Malbertí (CPU) intervé per contestar que considera que el moment no és l’adequat. 

El Sr. Monjo li respon que, tractant-se d’avaries, s’han de fer. 
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El Sr. Malbertí (CPU) afirma que han sabut que hi va haver un sopar a la Residència i que, tot i que els 

convocats els volen  convidar, no hi varen ser convocats.  

El Sr. batle respon dient que ell pràcticament ho saberen hora per hora, per mor d’un error, ja que la 

seva secretària era de vacances. 

 

El Sr. Monjo intervé dient que vol fer referència a l’afirmació del Sr. Torres, segons el qual hi ha 

queixes relatives a la il·luminació de la carretera Artà- Alcúdia, i informa sobre els càlculs que va fer 

del consum de les faroles i les mesures d’estalvi en llocs on no eren imprescindibles, així mateix 

apunta l’ajuntament se’n cuida d’il·luminar una carretera que és del Consell Insular i qui la va 

dissenyar li varen interessar més els cotxes que els vianants. El Sr. Monjo dóna la raó al Sr. Torres en 

el sentit que, en l’estiu, el llum de les faroles és interceptat pels arbres (precisant que no les han 

instal·lat ells), i concretament aqueixa farola és com si no hi fos, i això és difícil d’arreglar. 

El Sr. Monjo afirma que, per solucionar-ho, entre la rodona de Son Bauló i l’avinguda Golf hi han 

instal·lat  24 faroles, valorant-ne l’estalvi, la capacitat lumínica.  El Sr. Monjo afirma que la seva 

intenció és mateixa eficàcia en il·luminació però fora contaminació lumínica i gastant manco doblers 

(un consum 4,5 vegades inferior). 

El Sr. Aulet (CPU) demana si amb el superàvit que hi ha a l’Ajuntament no es pot fer un estudi i 

canviar part de l’enllumenat públic. 

El Sr. Monjo li respon que és una molt bona idea, però que el Sr. batle, quan ha explicat a què 

s’adreçaven les inversions ja ha indicat que era per a això. 

El Sr. batle fa referència a inversions anàlogues que es duen a terme a Son Serra, part de la qual amb 

ajuts de la Conselleria de Turisme. 

El Sr. Monjo afirma que s’han invertit 250.000€ en millores de l’enllumenat públic, i que la seva 

intenció és canviar-lo tot. 

 

3.- El Sr. Torres afirma que fa molta mala imatge, que al carrer de darrera el Grins, al carrer Artemisa 

hi ha un contenidor, amb una ravanissa molt alta que fa molta de mala imatge, i demana que demà hi 

enviïn qualcú. 

El Sr. Monjo diu que se’n cuidarà.  

 

4.- El Sr. Torres clou dant l’enhorabona a l’Ajuntament i a la Comissió d’Esports pel Campus i el 

triatló, però que ara hi ha un problema en el món de l’esport i a veure si en sortim, diu. 

 

El Sr. Perelló li ho agraeix i contesta que hi està a sobre. 

 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, quan són les 22.50 hores del dia abans 

assenyalat, de la qual cosa com a secretari don fe 

 

Amb el vist i plau, 

El batle          El Secretari  

 

 

 

 

Antoni Reus Darder,       Antoni Alorda Vilarrubias 

Qui ordena el compliment dels acords adoptats. 

 

 


